
Oppaan käyttäjälle

• Tämä diasarja on tehty selkokielellä. Selkokieli auttaa saamaan tiedon selkeästi ja 

ymmärrettävästi.

• Selkokielestä löydät materiaalia ja tietoa Sedun henkilöstön intrasta.

• Opas on toteutettu Oivallisesti opiskeluvalmiuksia -hankkeessa yhteistyössä Sedun henkilöstön 
kanssa.

• Oppaan sisältö on yleistä tietoa koskien kaikkia Sedusta valmistuvia opiskelijoita. Voit 
täydentää ja muokata opasta yksikkönne ja ryhmän tarpeiden mukaan.

• Oppaan pääotsikot on erotettu pinkillä värillä sekä symbolilla. Sisällysluettelon otsikossa olevaa 
symbolia klikkaamalla pääset oikeaan kohtaan opasta.

• Voit halutessasi tulostaa koko oppaan tai osia oppaasta opiskelijoille. Osaa opiskelijoista auttaa 
asioiden hahmottamisessa ja muistamisessa se, että asia esitetään monin eri tavoin ja 
materiaalein.

• Selkokielinen valmistuvan opiskelijan opas on osa Sedun selkokielistä opassarjaa. Opassarjaan 
kuuluvat seuraavat osat: Yhteishaun hakuopas, Mitä voit opiskella Sedussa?, Opiskelijan 
opas ja Sedusta valmistuvan opiskelijan opas.



YHTEISHAKU SEDUUN

PERUSOPETUKSEN JA LUKION JÄLKEEN HAKEVILLE

Sedu Hakijapalvelut



TERVETULOA 
SEDUUN HAKIJAKSI!

Tämä opas on avuksi sinulle, joka haluat tietää, miten yhteishaussa haetaan.
Oppaasta löydät tietoa, miten yhteishaku tehdään, millaisia kokeita hakuun 

voi liittyä ja mistä saat apua Seduun hakemiseen.



Sisällysluettelo

Missä Sedu on?

Kuka voi hakea yhteishaussa?

Oppisopimus lyhyesti

Mitä hakeutumisvelvollisuus tarkoittaa?

Milloin yhteishaku on?

Miten toimit, jos saat opiskelupaikan Sedusta?

Mikä on soveltuvuuskoe?

Mikä on kielikoe?

Mikä on harkintaan perustuva valinta?

Mistä saat apua yhteishaun tekemiseen.

Sisällysluettelo on lista asioista, mitä
tämä opas sisältää.

Sisällysluettelosta näet, mitä tietoja 
oppaasta löydät.



Missä Sedu on?



Kuka voi hakea yhteishaussa?

Yhteishaussa hakevat vain peruskoulun päättäneet henkilöt.

Jos sinulla on ammatillinen tutkinto, yo-tutkinto tai korkeakoulututkinto, voit hakea Seduun 
jatkuvassa haussa tai teet Seduun avoimen hakemuksen. 



Oppisopimus

Jos sinua kiinnostaa oppisopimusopiskelu, ota yhteyttä Sedun työelämäpalveluihin.

Yhteystiedot Sedun työelämäpalveluihin:

Oppisopimus@sedu.fi

040-868 06 27

Jos haluat opiskella oppisopimuksella:

• Sinun täytyy olla 15-vuotias.
• Sinulla täytyy olla työpaikka.
• Sinun täytyy tehdä tutkinnon tavoitteiden mukaista työtä keskimäärin 25 h viikossa



Hakeutumisvelvollisuus

• Jos olet alle 18-vuotias, sinun pitää hakea opiskelemaan perusopetuksen tai valmentavan 

koulutuksen jälkeen.

• Jos sinulla päättyy perusopetus keväällä 2021 tai sen jälkeen, saat maksuttoman ammatillisen 

koulutuksen tai lukiokoulutuksen.

• Maksuttomuus kestää sen kalenterivuoden loppuun, kun täytät 20 vuotta tai kun olet 

suorittanut tutkinnon loppuun.

• Oppivelvollisuus päättyy, kun:

• Täytät 18 vuotta tai 

• Olet suorittanut toisen asteen tutkinnon.



Kevään yhteishaku 22.2.-22.3.2022

Missä yhteishaku tehdään?

• Yhteishaku tehdään netissä osoitteessa www.opintopolku.fi

Tarvitset yhteishakua varten:

• Perusopetuksen päättötodistuksen

• Henkilötunnuksen

• Toimivan sähköpostin, jota käytät.

• Tiedon siitä, mihin oppilaitokseen ja ammattialalle haet

Opiskeluvalinnan aikana sinulta voidaan

pyytää todistuksia liittyen:

• Terveyteesi

• Rikostaustaasi



Yhteishaun aikataulu 2022

Hakuaika ammatilliseen koulutukseen on 22.2. – 22.3.2022

• Hae ammatilliseen koulutukseen Opintopolku.fi -nettisivuilla.

Hakuaika TUVA-koulutukseen on 22.2. - 22.3.2022

• TUVA-koulutus on tutkintokoulutukseen valmentavaa koulutusta. 

Saat tiedon opiskelupaikasta aikaisintaan 16.6.2022.



Jos saat opiskelupaikan Sedusta

Saat tiedon opiskelupaikasta sähköpostilla ja kirjeenä.

Päätät aloittaa opinnot Sedussa

• Ilmoita siitä viimeistään 30.6.2022

• Vastaa opintopolku.fi -palvelusta tulevaan sähköpostiin "kyllä", kun haluat vastaanottaa 

opiskelupaikan.

• Lue sinulle Sedusta lähetetty kirje ja täytä paperit.

• Lähetä tai vie täyttämäsi paperit Seduun

• Sedun osoite: Ammattikoulunkatu 5 A, PL 75, 60101 Seinäjoki



Jos saat opiskelupaikan Sedusta

Saat tiedon opiskelupaikasta sähköpostilla ja kirjeenä.

Et aloita opintoja Sedussa

Jos saat opiskelupaikan Sedusta, mutta ET aloita opintoja, 

ilmoita siitä viimeistään 30.6.2022

• Vastaa opintopolku.fi -palvelusta tulevaan sähköpostiin "ei" en halua vastanottaa 

opiskelupaikkaa.

• Lue sinulle Sedusta lähetetty kirje ja täytä paperit.

• Vastaa kirjeeseen "en ota opiskelupaikkaa vastaan".

• Lähetä tai vie täyttämäsi paperit Seduun.

• Sedun osoite: Ammattikoulunkatu 5 A, PL 75, 60101 Seinäjoki



Mikä on soveltuvuuskoe?

• On tutkintoja, joihin hakeville järjestetään soveltuvuuskoe.

• Joillekin aloille on ennakkotehtävä, joka sinun pitää tehdä ensin.

• Saat kutsukirjeen soveltuvuuskokeeseen, jos sinun pitää osallistua siihen. 

• Lue kutsu soveltuvuuskokeeseen huolellisesti.

• Kutsussa on sinulle ohjeet soveltuvuuskokeeseen liittyen.

• Jos et osallistu soveltuvuuskokeeseen, sinua ei voida valita opiskelijaksi.

• Soveltuvuuskoe järjestetään Sedun tiloissa.

• Koronasta johtuen vuonna 2022 voi olla poikkeuksia järjestelyissä.

• Soveltuvuuskokeessa voit näyttää motivaatiosi ja soveltavuutesi alalle.

• Varaa soveltuvuuskokeeseen aikaa yksi kokonainen päivä.



Soveltuvuuskokeet Sedussa 2021

Perustutkinto

Hius- ja kauneudenhoitoala Kampaaja
Parturi
Kosmetiikkaneuvoja

Media-ala ja kuvallinen ilmaisu Kuvallisen ilmaisun toteuttaja

Metsäala Metsuri -metsäpalvelujen tuottaja
Metsäkoneenkuljettaja

Logistiikka Yhdistelmäajoneuvonkuljettaja

Sosiaali- ja terveysala Lähihoitaja
Perustason ensihoitaja

Turvallisuusala Turvallisuusvalvoja

Välinehuoltoala Välinehuoltaja



• Jos sinun äidinkielesi on muu kuin suomi, sinut kutsutaan kielikokeeseen.

• Kielitaito testataan kielikokeella.

• Kielikokeessa sinun pitää lukea, kirjoittaa ja puhua suomeksi.

• Sedun kielikoe ei ole tasokoe (esim. YKI-testi).

• Voit saada opiskelupaikan Sedusta, vaikka sinulla on huono suomen kielen taito.

Mikä on kielikoe?



Kielikokeet Sedussa 2022

• Saat kutsun kielikokeeseen sähköpostilla tai kirjeellä.

• Kirjeessä on sinulle ohjeet, missä koe on ja milloin koe on.

• Kielikoe järjestetään Sedun oppilaitoksen tiloissa.

• Saat tulokset kielikokeesta yhteishakutulosten kanssa samaan aikaan.

• Eri tutkinnoissa on erilaisia kielitaitovaatimuksia. Esimerkiksi, 

jos haet opiskelemaan lähihoitajatutkintoa, kielitaitosi pitää olla B1.1. -tasolla.



Mikä on harkintaan perustuva valinta?

Voit hakea opiskelupaikkaa harkintaan perustuvassa valinnassa, jos:

• Sinulla on oppimisvaikeuksia.

• Sinulla on yksilöllistetty oppimäärä perusopetuksen päättötodistuksessa matematiikassa ja 

äidinkielessä

• Suomen kielen taitosi on heikko.

• Sinulla on jokin sosiaalinen syy hakea tässä haussa.

• Olet suorittanut koulutuksen ulkomailla.

• Sinulta puuttuu perusopetuksen tai lukion päättötodistus.

• Peruskoulusi on keskeytynyt.



Harkintaan perustuva valinta Sedussa

Jos haet harkintaan perustuvassa valinnassa, hae opintopolku.fi -nettisivuilla.

• Muista valita yhteishakukaavakkeesta kohta "harkintaan perustuva valinta.”

Yhteishaun lisäksi lähetä tai vie kirjekuoressa Sedun hakijapalveluun:

• Hakulomake

• Perustelut haulle ja lisäselvitykset
• Lisäselvityksessä voit käyttää tätä lomaketta 

• Kopiot todistuksistasi

Lähetä tai vie hakupaperit Sedun hakijapalveluun ennen hakuajan päättymistä.

Hakuaika päättyy 22.3.2022.

Voit lähettää tai viedä hakupaperit Sedun hakijapalvelun osoitteeseen:

Sedu hakijapalvelut, PL 75, 60101 Seinäjoki



Hakijapalvelut auttavat sinua 
opiskelemaan haussa

• Urasuunnittelija Heli Räty

• Palveluneuvoja Mervi Lillvis

• Uraohjaaja Aki-Pekka Koivusalo

• Uraohjaaja Susan Sinimäki

• Uraohjaaja Marjo Ahoketo

Soita: 040 830 2275 tai 0800 122 122

Sähköposti: hakijapalvelut@sedu.fi

Tule käymään: Ammattikoulukatu 5, A-rappu,1. Kerros, Seinäjoki

Lähetä postia: Ammattikoulunkatu 5 A, PL 75, 60101 Seinäjoki



KIITOS!

Soita 
040 830 2275 tai 0800 122 122

Tervetuloa käymään!

Ammattikoulukatu 5, A-rappu, 1. Kerros, Seinäjoki

Sedu Hakijapalvelut


